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Inkább családi, semmint egyházi ünnep Kolláth György 

számára a karácsony. Az alkotmányjogász családjában 

az új időkben több humor és kevesebb ajándék jellemzi 

az ünnepet. 

Az Ön korosztályának vélhetően mást jelent a karácsony, 

mint a fiatalabb generációknak. Miként emlékszik vissza 

az elmúlt ünnepekre? 

Nagy családban nőttem fel, négyen voltunk testvérek. 

Számunkra a karácsony nem egyházi, hanerm családi 

ünnep volt. Édesanyám tartotta össze a családot. 

Bármerre is voltunk, külföldön vagy katonaságnál, mindig összejöttünk. Egy kedvenc sztorim is épp az ünnephez 

kötődik. Karácsonykor a bátyám pipázott. Elkértem tőle, persze taknyom-nyálam egybefolyt. Aztán eltelt tíz, és egy újévi 

fogadalom során abbahagytam a pipázást. 

Mi az, amit megőrzött e régi karácsonyokból? 

Egyrészt új hagyomány van kialakulóban. A fiammal együtt 12 éve ugyanazt a fenyőfát díszítjük fel. Az első ünnepnapon 

mi fogadunk vendégeket, másnap pedig Szolnokra megyünk. Úgy érzem, meghittebbek lettek az ünnepek a családban, 

több mosollyal és humorral, kevesebb ajándékkal. 

Hagyományos vagy modern menü lesz az ünnepek alatt? 

Azt eszem, amit elém tesznek. A kedvesem nagyon jól főz, ám kiporciózva kapom az ételt. Szolnokon, a rokonoknál 

azonban tejben-vajban fürdünk. Természetesen a hagyományos ételsort készítik. Nincs olyan karácsony, hogy az 

ünnepi asztalról hiányozzon a kocsonya vagy a káposzta. 

Az egész éves rohanás után gondolom, a pihenésé a főszerep. 

Lélekben is fel kell készülni az ünnepre. Az ajándékvásárlást novemberre befejeztük. Sem vizsgáztatás, sem pedig 

ügyvédi munka nem zavarhatja meg a nyugalmamat. December 23-án még volt egy élő tévéadásom, ezt követően 

azonban letettem a lantot. 

 

Forrás: Stop! 
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